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EDUCATION

  A. B. in Philosophy, Peking University, 1986

  M. A. in Philosophy, Peking University, 1989
  Ph. D. in Philosophy, Peking University, 1992
PROFESSIONAL CAREER

A.

  Assistant Professor in Philosophy, Peking University, 1992 - 1994

  Associate Professor in Philosophy, Peking University, 1994 - 2004
  Professor in Philosophy, Peking University
B.

  Visiting Scholar in Philosophy, Graz University (Austria), 1995-1996

  Guest Professor in Philosophy, FuJen Catholic University, Taiwan, Fall 1998
  Visiting Scholar in Philosophy, Helsinki University, 1998-1999
  Visiting Fellow in Philosophy, St. John’s College, Oxford University, Spring 2000

  Visiting Scholar, Harvard Yen-ching Institute, Harvard University, 2003.8 - 2004.8
  C.

  Presented a paper in the 20th International Wittgenstein Symposium, Kirchberg, Austria, Aug. 15, 1997.

  Presented as an invited speaker a paper in the 24th International Wittgenstein Symposium, Kirchberg, Austria, Aug. 18, 2001.

  D. 

Editor of Foreign Philosophy, 2000 - 2004.

Director, PKU Centre for the Study of Analytical Philosophy, Peking University, 2014 - present.

RESEARCH INSTERESTS and COURSES TAUGHT

  Philosophies of Language, Mind, Logic and Mathematics
  Metaphysics

British Empiricism and Continental Rationalism, Vienna Circle                                                    
Frege, Russell, Wittgenstein, Quine, Chomsky, Zhuangzi
Comparative Study of Wittgenstein and Zhuangzi

PUBLICATIONS

  A. Articles

  1. “On Quine’s Critique of Logical Empiricism”, Journal of Peking University, No. 1, 1996.
    “评蒯因对逻辑经验论的批判”（1万字），《北京大学学报》1991年第1 期。

  2. “Wittgenstein’s Conception of Religion”, ZheJiang Academic Journal, No. 4,  1993.
    “维特根斯坦的宗教观”（1万字），《浙江学刊》1993年第4期。

  3. “Wittgenstein on Private Language”, Philosophical Research (Beijing), No. 4, 1993.
    “维特根斯坦论私人语言”（1万1千字），《哲学研究》1993年第4期。

  4. “Wittgenstein’s Conception of Philosophy”, Journal of Dialectics of Nature, No. 2, 1993.
    “维特根斯坦哲学观试析”（1万3千字），《自然辩证法通讯》1993年第2期。

5. “Wittgenstein: Riddle and the Dissolution of it”, Philosophical Review (Beijing), 

    No. 1, 1993.
    “维特根斯坦：谜与谜底”（5千字），《哲学评论》1993年第1期。

  6.  “Philosophy as Experience and as Profession”, TaiWan Journal of Philosophy, No. 1, 1994.

   “哲学：作为体验和职业”（1万7千字），《哲学杂志》（台湾）1994年第1期（总第7期）。

7. “Natural Sciences, Social Sciences and the Construction of the World View”, Journal of Dialectics of Nature, No. 3, 1995.
  “自然科学，精神科学和世界观的构建”（1万3千字），《自然辩证法通讯》1995年第3期。

8. “Schlick on Form and Content”, Scholars, No. 7, 1995.

  “石里克论形式和内容”（8千字），《学人》总第7期，1995年。

9. “Wittgenstein on Language-games and Forms of life”, Journal of Peking University, No. 1, 1996.
  “维特根斯坦论语言游戏和生活形式”（1万1千字），《北京大学学报》1996年第1期。

10. “On the Evolution of Wittgenstein’s View on the Distinction between What Can and Cannot be Said”, Forum of Germany Philosophy, Beijing, 1998.
     “论维特根斯坦可说和不可说观之演变”（3万5千字），《德国哲学论从》1998年卷。

11.  “On Identity”, in BeiDa Journal of Philosophy, No. 2, 2000.
“同一性”（2万字），《哲学门》，第二卷（2000年卷）第一册。

12.  “What is Existence”, in Deutsche Philosophy, 1998.

   “何谓存在”（2万5千字），《德国哲学论丛》2000年卷。

13.  “On Wittgenstein’s Place in the History of Philosophy”, World Philosophy, No. 2, 2001.

“简论维特根斯坦在哲学史上的地位”（6千字），《哲学译丛》2001年第2期。

14. “Philosophy as Experience, as Elucidation and as Profession: An Attempt to  Reconstruct Early Wittgenstein’s Philosophy’, Grazer Philosophische Studien 51, herausgegeben von Rudolf Haller (Amsterdam: Rodopi, 1996) , pp. 23-46.

15.  “Does the Late Wittgenstein Still Stick to His Early View on the Mystical”, in Die Rolle der Pragmatik in der Gegenwartsphilosophie, Beiträge der Österreichischen Ludwig Wittgenstein Gesellschaft, vol.5, herausgegeben von Paul Weingartner, Gerhard Schurz, Georg Dorn (Kirchberg am Wechsel, Austria, 1997), pp. 367-371.

  16. “Chuang Tzu Compared with the Early Wittgenstein”, in Grazer Philosophische Studien 58/59, herausgegeben von Rudolf Haller (Amsterdam: Rodopi, 2000), pp. 273-305.
  17.  “Wittgenstein and Schopenhauer”, in R. Haller and K. Puhl (eds.), Wittgenstein and the Future of Philosophy. A Reassessment after 50 Years (Wien, 2002).

   B. Books
   1. Wittgenstein’s Conception of Philosophy (Taipei, 1994).
   《维特根斯坦哲学之路》，台湾仰哲出版社1994年版。
   2. Moritz Schlick (Taipei, 1995).
   《石里克》，台湾东大图书公司1995年版。
   3. Noam Chomsky (Taipei, 1996).
   《乔姆斯基》，台湾东大图书公司1996年版。

4. A Critical Study of Wittgenstein’s Tractatus (Beijing: The Commercial Press, 2000; Revised edition, 2007). 
   《〈逻辑哲学论〉研究》，商务印书馆2000年版；2007年修订版。
   5. Metaphysics (Beijing: The Commercial Press, 2003, 2013).

   《分析的形而上学》，商务印书馆出版2003年版；2013年修订版。
   6. 《维特根斯坦〈哲学研究〉解读》

   7. A Philosophical Study of Zhuangzi (Beijin: PKU Press, 2006; revised editon, Beijing: the Commercial Press, 2014).
《虚己以游世——〈庄子〉哲学研究》，北京大学出版社2006年版；商务印书馆2014年修订版。

   C.  Translations
   1. 《语言哲学》（The Philosophy of Language, edited by A. P. Martinich, 2nd edition, Oxford University Press, 1990. (My Chinese Translation is published in 1997 by the Commercial Press, Beijing.)

   2. 《新实证主义》（Neopositivismus. Eine historische Einf(hrung in die Philosophie des Wiener Kreises, Rudolf Haller, Darmstadt: Wissenschaftliche Buchgesellschaft, 1993）。 (My Chinese Translation is published in 1998 by the Commercial Press, Beijing.)
   3. 《维特根斯坦1914至1917年战时笔记》（Wittgenstein’s Wartime Notebooks: 1914-1917）(Beijing: The Commercial Press, forthcoming) 。
